

Medizinische Klinik

Journal for Internal Medicine in Hospital and Private Practice
Official Journal of the German Society of Internal Medicine (DGIM)

NO. 9

SEPTEMBER 2010

VOLUME 105

Original Articles

Claus Lüers, Gerrit Hagenah, Rolf Wachter et al.
**Importance of Surfactant Proteins B and D for the
Differential Diagnosis of Acute Dyspnea** 611

Bettina-Maria Taute, Hannes Melnyk, Hubert Podhaisky
**Alternative Sonographic Diagnoses in Patients with
Clinical Suspicion of Deep Vein Thrombosis** 619

Reviews

Frank Weidemann, Markus Niemann,
Claudia Sommer et al.
**Females with Fabry's Disease – an Interdisciplinary
Diagnostic and Therapeutic Challenge** 627

Heinz Jürgen Deuber, Friedrich Theiss
**Bisphosphonates in Adjuvant Therapy of
Breast Cancer** 635

Prevention and Health Services Research

Wilhelm Kirch, Ralf Gold, Manfred Hensel et al.
**Assessment of Immunoglobulins in a Long-Term
Non-Interventional Study (SIGNS Study). Rationale,
Design, and Methods** 647

Practice CME Internal Medicine

Carl-Peter Crieé
Whole-Body Plethysmography 652

Case Record

Regina Hermann, Alexander Pfeil, Martin Busch et al.
**Very Severe Thrombotic Thrombocytopenic
Purpura (TTP) after H1N1 Vaccination** 663

Journal Club Rheumatology

Norbert Blank
Acute Gouty Arthropathy 669

Regina Max
**Is TNF- α Therapy Reasonable in Patients with
Prior Malignancy?** 671

Christoph Fiehn
**TNF- α Blockers for the Treatment of
Severe Systemic Lupus Erythematosus** 672

Imprint 694

jobcenter-medizin.de
Mit der ganzen Power der Springer-Medizin-Verlage

Ziel Die Medizinische Klinik ist offizielles Organ der Deutschen Gesellschaft für Innere Medizin.

Die Zeitschrift vermittelt aktuelles, klinisch anwendbares Fachwissen der Inneren Medizin sowie ihrer Grenzgebiete, soweit deren Ergebnisse für Internisten relevant sind. Die wichtigsten Meinungsbildner der deutschen Internisten setzen hier Standards für Diagnose und Therapie in der Praxis.

Das strenge Peer-Review-Verfahren gewährleistet die Qualität der Originalarbeiten, Übersichten und Fallbeispiele. Im Journal Club referieren und kommentieren führende Fachvertreter die wichtigste aktuelle Literatur. Kompetente Beiträge für die zertifizierte internistische Fortbildung (CME) erlauben den Erwerb von Punkten für das obligatorische Fortbildungszertifikat der Internisten. Standortbestimmungen zu Themen der Gesundheitsökonomie, klinischen Forschung, Qualitätssicherung und Patientenversorgung runden das Profil ab. Mitteilungsseiten der DGIM berichten über wichtige Ereignisse in der Gesellschaft.

Aims & Scope Medizinische Klinik is the official journal of the German Society of Internal Medicine (DGIM).

The journal provides current, clinically applicable expert knowledge in internal medicine and areas associated with it, as far as the results in these areas are relevant for the internist. The most important opinion leaders of German internists set the standards for diagnostics and therapies into practice here.

The rigorous peer-review process guarantees the quality of the original contributions, reviews and case reports. In the Journal Club, leading specialists report and comment on important current literature. Competent contributions for the certified CME allow points to be earned for the obligatory continuing education for internists. Position papers on the topics health economics, clinical research, quality assurance, and patient care round out the profile.

The notice pages of the German Society of Internal Medicine (DGIM) report on important events of the society.



Cited in: CAB Health – Cancerlit – Current Contents/Clinical Medicine – DIMDI – Elsevier BIOBASE/ Current Awareness in Biological Sciences – EMBASE – Healthstar – Medline – Science Citation Index (Scisearch)